
Dame i gospodo, poštovani prijatelji CIGRE, 

 

Želim da vas sve skupa pozdravim i zahvalim na prisustvu svečanom 

otvaranju 3. savjetovanja CG KO CIGRE. Raduje me prisustvo većine članova 

počasnog odbora, koje ovom prilikom srdačno pozdravljam. Takođe, raduje me 

prisustvo predsjednika nacionalnih komiteta CIGRE bivših jugoslovenskih 

republika. Njihovo prisustvo je znak da i dalje među nama živi osjećaj bliskosti i da 

čvrsto njegujemo dugogodišnji zajednički rad u JUKO CIGRE i osnovnu ulogu 

CIGRE koja se sastoji u transferu znanja i iskustva. Na ovaj način se iskazuje 

zajednička želja za budućom svestranom saradnjom.  

 

Posebno želim da pozdravim i da se zahvalim dr Vladimiru Kavariću, ministru 

ekonomije u Vladi Crne Gore, koji je večeras među nama i koji će svečano otvoriti 

naše 3. savjetovanje. Tu činjenicu prihvatam kao jasan znak podrške Vlade Crne 

Gore i resornog ministarstva CG KO CIGRE. Isto tako, želim da izrazim posebnu 

zahvalnost prof. Klaus Frohlich, predsjedniku CIGRE Pariz, koji je jedan od 

vodećih eksperata iz oblasti djelovanja naše asocijacije i g. Francois Meslier, 

generalnom sekretaru CIGRE. Njhovo prisustvo pokazuje da CG KO CIGRE 

postaje aktivan član uticajne i renomirane asocijacije koja praktično kreira i 

oblikuje budućnost ekektroenergetike u Svijetu.  

 

Dugujem izuzetnu zahvalnost autorima referata, recenzentima i stručnim 

izvjestiocima, koji su doprinijeli da se ispuni osnovni uslov za održavanje 

savjetovanja. Na savjetovanju će biti saopšteno 70 referata koji su napisani u 

skladu sa preferencijalnim temama koje su studijski komiteti definisali nakon 

drugog savjetovanja. Na ovom savjetovanju značajan je broj referata čiji su autora 

iz  bivših jugoslovenskih republika, što nam, priznajemo, pričinjava zadovoljstvo. 

Nastavnici i saradnici ETF-a u Podgorici i ovom prilikom potrudili su se da 

doprinesu stručnom i naučnom nivou savjetovanja, što mi izuzetno cijenimo. Hvala 

svim kompanijama koje su pomogle organizaciju 3. savjetovanja. 

 

  Ostvarujući svoju osnovnu ulogu,  CG KO CIGRE želi da ohrabri i podstakne 

donosioce odluka da Crna Gora u što kraćem periodu prestane da bude uvoznik 

električne energije. Pošto je usvojena nova Energetska politika Crne Gore, sada 

treba intezivno raditi na stvaranju uslova za razvoj energetskog sektora, za 

modernizaciju proizvodnih i prenosnih objekata, za izgradnju novih izvora 

električne energije, za korišćenje alternativnih izvora energije, a posebno hidro 

energije i energije Sunca i vjetra. Već je izvjesno da će elektroenergetski sistema 



Crne Gore biti povezan sa Italijom preko podvodnog kabla, da je izvjstna i 

izgradnja 400 kV dalekovoda Grbaljska Lastva- Pljevlja, a vjerovatno i dalje preko 

Srbije prema Rumuniji. Dakle, Crna Gora postaje značajno energetsko čvorište u 

regionu. Na relativno malom prostoju postojaće pet 400 kV dalekovoda, pa čak  i 

400 kV prsten. Nadamo se da je konačno došlo vrijeme da se počne sa 

izgradnjom drugog bloka termoelektrane “Pljevlja” i realizacijom projekta 

toplifikacije Pljevalja. Ne zmam koliko još dugo može Crna Gora odlagati 

preduzimanje intezivnih mjera i aktivnosti za iskorišćavanje hidroenergetskog 

potencijala, prvenstveno onih vodotoka koji, čini mi se, trenutno nijesu sporni. 

Mislim da je Crna Gora jedina država u Evropi, a možda i u svijetu, koja nije 

iskoristila ni 30% od raspoloživog hidro potencijala, a uvozi značajne količine 

električne energije. 

 

U svim ovim aktivnostima CG KO CIGRÉ želi da da svoj doprinos, jer 

smatramo da stručnjaci koje on okuplja mogu uspostaviti dobru komunikaciju sa 

ekspertima iz okruženja i šire u cilju što uspješnije realizacije zacrtanih aktivnosti i 

projekata u energetskom sektoru.  

 

Poštovane kolege, imam zadovoljstvo da vas obavijestim da je jutros održana 

Konstituitivna konferencija Regionalne CIGRE Jugoistočne i centralne Evrope - 

„Southern European Regional Council of Cigre” – SERCC. Konstitutivni dokument 

su potpisali  nacionalni komiteti svih bivših jugoslovenskih republika, zatim Italije, 

Rumunije i Ukrajine. Inicijativa da se formira SERCC je zasnovana na činjenici da 

djelujemo u regionu koji je povezan elektroenergetskom infrastukturom, isto kao i 

planiranim aktivnostima na  izgradnji novih velikih  energetskih objekata, kao što 

su npr. podmorski kabal između Italije i Crne  Gore, italije i Hrvatske, novi 400 kV 

dalekovodi od crnogorskog primorja, preko Srbije do Rumujije i dalje prema 

Ukraini. Povezuje nas potreba za modernizacijom mreža, za primjenom 

inteligentnih tehnologija u energetskom sistemu, opredeljenje prema održivom 

razvoju, očuvanju životne sredine i novim oblicima udruženog djelovanja CIGRE u 

regionu. Isto tako, jako nas povezuje regionalno tržište električne energije. 

Vjerujemo da će mo kao Regionalna CIGRE biti bolje pozicionirani u CIGRE Paris 

i da ćemo bolje doprinijeti popularizaciji CIGRE. Važno je naglasiti da regionalna 

CIGRE neće uticati na ograničenje stečene autonomije pojedinih nacionalnih 

komiteta niti izazivati dodatne troškove koji bi opterećivali buđet nacionalnih 

komiteta. Pored navedenog uloga regionalne CIGRE jesta da ohrabruje ostale 

države u regionu da formiraju svoje nacionalne komitete i da nakon prijema u 

CIGRE Paris, ukoliko žele, pristupe SERCC-u. To znači da smo otvoreni za 



pristup novih nacionalnih komiteta iz država koje su članice Ujedinjenih nacija i 

CIGRE Paris. 

 

Na kraju, poštovani prijatelji CIGRE, radujemo se vašem dolasku na 

Savjetovanje i nadam se da ćete biti zadovoljni sa stručnim dijelom programa, da 

će te nam dati korisne predloge za podizanje kvaliteta našeg budućeg rada, da 

ćete uspostaviti korisne poslovne kontakte, steći nove prijatelje i da ćete uživati u 

jednom od najljepših djelova Crne Gore. 

 

Dobrodošli na 3. savjetovanje CG KO CIGRÉ. 

 


